



CANADA

No. 79
N^o

FOR IMMEDIATE RELEASE
POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

DECEMBER 24, 1974
LE 24 DÉCEMBRE 1974

**C
o
m
m
u
n
i
q
u
é**

CANADIAN PARTICIPATION IN THE
UNITED NATIONS EMERGENCY FORCE IN CYPRUS (UNFICYP)

PARTICIPATION CANADIENNE À LA FORCE DES NATIONS-UNIES
CHARGÉE DU MAINTIEN DE LA PAIX À CHYPRE (UNFICYP)

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Allan J. MacEachen, announced today that following a request from the Secretary General of the United Nations, the Government has agreed to continue Canadian participation in the United Nations Emergency Force in Cyprus (UNFICYP) for a further period of six months from December 15, 1974. He noted that the Force is playing an important role in Cyprus in maintaining stability, bringing humanitarian relief to the needy and facilitating conditions under which the necessary political negotiations for a peaceful settlement of the island's problems can take place.

The United Nations Force is composed of personnel from Australia, Austria, Britain, Denmark, Finland and Sweden, as well as Canada. The Canadian contingent, the second largest in Cyprus, is composed of the 1st Battalion Royal Canadian Regiment, based in London, Ontario; personnel from 2 Combat Group with headquarters in Petawawa, Ontario; and personnel provided from NDHQ.

* * *

Le Secrétaire d'État aux Affaires extérieures, l'honorable Allan J. MacEachen, annonce aujourd'hui que faisant suite à la demande du Secrétaire-général des Nations-Unies, le gouvernement a accepté que le Canada continue de participer à la Force des Nations-Unies chargée du maintien de la paix à Chypre (UNFICYP) pour une nouvelle période de six mois, à compter du 15 décembre 1974. La force joue un rôle important, a-t-il ajouté: elle maintient la stabilité, secourt les nécessiteux et améliore les conditions dans lesquelles se dérouleront les négociations politiques indispensables au règlement pacifique des questions chypriotes.

La Force des Nations-Unies se compose d'effectifs de l'Australie, de l'Autriche, de la Grande-Bretagne, du Danemark, de la Finlande, de la Suède ainsi que du Canada. Le deuxième en importance, le contingent canadien se compose du 1^{er} bataillon du *Royal Canadian Regiment*, basé à London (Ontario), et de militaires du 2^e groupement de combat du quartier-général de Petawawa (Ontario) ainsi que d'effectifs du quartier-général de la Défense nationale.